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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a kormányzati válasz a Nemzetközi Beruházási 
Bank (IIB) teljeskörű diplomáciai mentességével kapcsolatban megfogalmazott aggályokra?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Azt gondolom, a többségében orosz tulajdonú Nemzetközi Beruházási Bank (IIB) magyarországi
működésével  kapcsolatban  nem  elégséges  fizetett  lobbisták  közreműködésével  az  amerikai
Kongresszusban terjeszteni a kormányzati álláspontot, az ugyanis a honfitársainkra sem kevésbé
tartozik. Ön – a sajtóban megjelentek szerint – azt ígérte David Cornstein budapesti nagykövetnek
egy közös  repülőútjukon,  hogy a  magyar  titkosszolgálatok  szigorúak  lesznek  –  jelentsen  is  ez
bármit – a bankkal. A teljes diplomáciai mentesség ezzel némileg eltérő irányba mutat, miközben a
hazánkkal szövetségesi viszonyban lévő államok tisztviselői egyre nyíltabb aggodalommal figyelik
az orosz befolyás erősödését a térségben.

Gulyás Gergely miniszter úr azt nyilatkozta, hogy az IIB minden diplomáciai mentességet meg fog
kapni, a törvény megváltoztatása pedig nincs napirenden. Ez egyebek mellett azt jelenti,  hogy a
pénzintézet  alkalmazottai  automatikusan  diplomáciai  mentességben  részesülnek,  ami  talán  nem
biztos,  hogy Magyarország érdekét  szolgálja.  Hogy a bank minden bizonnyal  jelentős létszámú
munkatársának – az IIB egy korábban tett bejelentésében 110 főt említett – az ellenőrzése mennyire
fér bele a hazai szolgálatok teljesítőképességébe, azt nem csak a realitásérzékem, hanem sajnos a
letelepedési kötvényekkel és a kettős állampolgársággal kapcsolatos, a szervezett bűnözői körök
szerepét valószínűsítő esetek is erős kétségekhez kötik.

Summa summarum, hazánk érdeke, hogy lehetőségeinkhez mérten a kölcsönös tisztelet talaján álló
viszonyt ápoljunk minden velünk is tisztelettudó nemzettel, ettől függetlenül még a lehetőségét is
minimalizálni  kell  annak,  hogy Magyarország  kémek  felvonulási  és  működési  területe  legyen,
érkezzenek azok a világ bármely pontjáról is.



Alapvetően  a  transzparencia  pártján  állok,  ugyanakkor  a  nemzetbiztonság  érdeke  bizonyos
esetekben megkövetelheti egyes információk zártan kezelését. A Miniszterelnök Úr által az elmúlt
években  meghonosított  militáns  szóhasználatnak  (támadás,  harc,  csata  stb.)  az  IIB  Budapestre
költözése  kapcsán  még  áttételesen  sincs  nyoma,  amelyből  azt  a  következetést  vonhatja  le  a
nyilvánosság, hogy a velünk szövetséges viszonyban lévő államok diplomatáinak és a téma kapcsán
megszólaló biztonságpolitikai szakértőknek az aggodalmait komolytalannak tartja.

Kérem, az írásbeli kérdés sajátosságainak figyelembevételével szíveskedjen eloszlatni az IIB
Budapestre  költözésével  összefüggésben  megfogalmazott  aggályokat,  egyúttal  választ  adni
arra, hogy pontosan mit ígért Magyarország kormányfőjeként eljárva az Egyesült Államok
budapesti nagykövetének!

Budapest, 2019. augusztus 21.
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